



Ms. Sabine Nölke

Ambassador of Canada to the Kingdom of the Netherlands and Permanent Representative of Canada to the Organization for the Prohibition of Chemical Weapons

Sabine Nölke (BA, University of Western Ontario, 1978; MA [English Literature], University of Western Ontario, 1980; LLB, University of Western Ontario, 1985; LLM [Public International Law], London School of Economics and Political Science, 1996) began her career with External Affairs and International Trade Canada in 1992 as junior counsel in the Economic and Trade Law Division. Starting in 1993, in Ottawa, Ms. Nölke served as counsel in the Legal Operations Division, as deputy director of the United Nations, Criminal and Treaty Law Division and as director of the United Nations, Human Rights and Economic Law Division. She served abroad, at the High Commission of Canada in London and with the Canadian delegation to the Organization for Security and Co-operation in Europe in Vienna. From 1999 to 2004, Ms. Nölke was co-counsel in Legality of Use of Force (Serbia and Montenegro v. Canada) before the International Court of Justice. Ms. Nölke is the recipient of a Minister of Foreign Affairs Award for Foreign Policy Excellence; prior to her appointment to the Netherlands, she was Director-General of the Non-Proliferation and Security Threat Reduction Bureau. Ms. Nölke is married to Christopher D. Ram and has one daughter, Eilidh. Sabine Nölke replaces James Lambert.



Mme Sabine Nölke

Ambassadrice du Canada auprès du Royaume des Pays-Bas et représentante permanente du Canada auprès de l'Organisation pour l'interdiction des armes chimiques

Mme Sabine Nölke (B.A., Université Western Ontario, 1978; M.A. [littérature anglaise], Université Western Ontario, 1980; LL.B., Université Western Ontario, 1985; LL.M. [droit international public], London School of Economics and Political Science, 1996) est entrée à Affaires extérieures et Commerce extérieur Canada en 1992 à titre d'avocate adjointe à la Direction du droit économique et commercial. À Ottawa, Mme Nölke a travaillé à compter de 1993 comme avocate à la Direction des opérations juridiques, directrice adjointe à la Direction du droit onusien, criminel et des traités, et directrice du Droit onusien, des droits de la personne et du droit économique. À l'étranger, elle a été affectée au haut-commissariat du Canada à Londres et à la délégation canadienne auprès de l'Organisation pour la sécurité et la coopération en Europe, à Vienne. De 1999 à 2004, elle a été avocate adjointe dans l'affaire relative à la licéité de l'emploi de la force (Serbie-et-Monténégro c. Canada) à la Cour internationale de justice. Mme Nölke, lauréate du Prix du ministre des Affaires étrangères pour l'excellence en matière de politique étrangère; avant sa nomination aux Pays-Bas, elle était Directrice générale du bureau de la non-prolifération et de la réduction des menaces à la sécurité. Elle est mariée à Christopher D. Ram et mère d'une fille, Eilidh. Mme Nölke succède à M. James Lambert.